



Center for Diversity and National Harmony

Daily News Letter

No.(12), Shwe Li Street,
Kamayut Township,
Yangon11041, Myanmar

အတွဲ (၁)၊ အမှတ် (၂၆၄)

နေ့စွဲ။ ၂၇.၁၀.၂၀၁၅ (အင်္ဂါနေ့)

စဉ်	နေ့စွဲ	သတင်းဌာန	အကြောင်းအရာ	အကျဉ်းချုပ်
၁	၂၇.၁၀.၁၅	Daily Eleven Pg (3)	ဦးသိန်းစိန်	<p>မည်သည့်ပါတီမဆို အနိုင်ရပါက အာဏာကို ငြိမ်းချမ်းစွာလွှဲပြောင်းမည်ဟု သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်ပြော</p> <p>လာမည့်ရွေးကောက်ပွဲ၌ မည်သည့်ပါတီမဆို အနိုင်ရရှိပါက အာဏာကို ငြိမ်းချမ်းစွာလွှဲပြောင်းမည်ဟု အမေရိကန်အခြေစိုက် CBS News ရုပ်သံသတင်းဌာနမှ အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်တွင် ထုတ်လွှင့်သည့်ရုပ်သံအစီအစဉ်၌ သမ္မတဦးသိန်းစိန်က ပြောကြားသည်။ ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲသည် ၁၉၉၀ ရွေးကောက်ပွဲကဲ့မဖြစ်ပွားအောင် အာမခံနိုင်သလားဟု မေးမြန်းမှုအား သမ္မတက ယင်းအခြေအနေမျိုးဖြစ်ရန် အခွင့်အရေးမရှိကြောင်းနှင့် လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသည့်ရွေးကောက်ပွဲဖြစ်မည်ဟု အခိုင်အမာယုံကြည်ကြောင်းပြောသည်။ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် မိမိအကြားတွင်လည်း ပြဿနာကြီးကြီးမားမားမရှိကြောင်းလည်း သမ္မတက ပြောသည်။ အဆိုပါအစီအစဉ်တွင် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား ရွေးကောက်ပွဲနှင့် ပတ်သက်၍မေးမြန်းမှုအား လက်ရှိတွင်လိုအပ်သည်မှာ ရွေးကောက်ပွဲလွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတအောင် ကြိုးစားလုပ်ဆောင်ရန်ဖြစ်ကြောင်း၊ စိန်ခေါ်မှုများလည်း ရှိနေကြောင်းနှင့် ယင်းစိန်ခေါ်မှုများသည် အခွင့်အရေးများပင်ဖြစ်ကြောင်း ဖြေကြားခဲ့သည်။ CBS News ရုပ်သံဌာနမှ အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်က မြန်မာ့နိုင်ငံရေးနှင့် ပတ်သက်၍ The New Burma ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ထုတ်လွှင့်ခဲ့ပြီး တွေ့ဆုံမေးမြန်းမှုတွင် သမ္မတနှင့် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်တို့ ပါဝင်သည်။</p> <p style="text-align: right;">ဇေယျာနန္ဒ</p>
၂	၂၇.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (895) p (3)	ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်	<p>ကိုကိုကျွန်းမှ ပြည်သူများအား ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဖုန်းဖြင့် စကားပြောမည်</p> <p>ကိုကိုကျွန်းတွင် နေထိုင်ကြသည့် ပြည်သူများ အကြောက်တရားကင်းပြီး ရွေးကောက်ပွဲတွင် နိုင်ငံပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးကို လုပ်ဆောင်မည့်ပါတီကို မဲပေးရန် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ဖုန်းဖြင့် အားပေးစကားပြောကြားမည်ဖြစ်ကြောင်း NLD ပါတီမှ ဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် ဦးဝင်းထိန်က ပြောသည်။ ဒေါ်အောင်ဆန်းစု</p>

				<p>ကြည် ပြောကြားချက်ကို အသံဖမ်းပြီး မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးတွင် ဝေမည်ဟု ကိုကိုးကျွန်းမြို့နယ် ဒီချုပ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်း ဦးဝင်းမင်းက ပြောသည်။</p> <p style="text-align: right;">ရန်မျိုးနိုင်</p>
၃	၂၇.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (895) p (3)	ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်	<p>ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ပြည်သူ့ရင်ပြင်တွင် နိုဝင်ဘာ ၁ ရက် မဲဆွယ်မည်</p> <p>အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ရွေးကောက်ပွဲအောင်နိုင်ရေး ဟောပြောပွဲကို ရန်ကုန်မြို့ရှိ ပြည်သူ့ရင်ပြင်တွင် နိုဝင်ဘာ ၁ ရက် ညနေ ၃ နာရီခွဲခန့်တွင် ပြုလုပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပါတီဗဟိုအလုပ်အမှုဆောင် ဦးဝင်းထိန်က ပြောသည်။ အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ရွေးကောက်ပွဲ အောင်နိုင်ရေးအတွက် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်မှ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များသို့ သွားရောက်ပြီး မဲဆွယ်စည်းရုံးဟောပြောပွဲများအား အားသွန်ခွန်စိုက် ပြုလုပ်နေသည်။</p> <p style="text-align: right;">ရန်မျိုးနိုင်</p>
၄	၂၇.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (895) p (9)	Election	<p>စင်ကာပူ ကြိုတင်မဲတွင် ဒီချုပ်ပါတီက မဲအရေအတွက် ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ဖြင့် အပြတ်အသတ် အနိုင်ရရှိထားကြောင်း စစ်တမ်းတစ်ခုထုတ်ပြန်</p> <p>စင်ကာပူရောက် မြန်မာများ မဲပေးသည့် ရှစ်ရက်အတွင်း မဲရုံပြင်ပ စစ်တမ်းကောက်ယူမှုအရ လွှတ်တော်သုံးရက်ပေါင်း မဲအရေအတွက်တွင် NLD ပါတီက ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းကျော်ဖြင့် မဲအပြတ်အသတ် အနိုင်ရရှိထားသည်ဟု ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲအောင်နိုင်ရေး အထောက်အကူပြု အဖွဲ့ (စင်ကာပူ) က အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်ထားသည်။ စင်ကာပူရောက် မြန်မာများ မဲပေးသည့် အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက်မှ ၂၁ ရက်နေ့အထိနှင့် အောက်တိုဘာ ၂၃ ရက် စုစုပေါင်း ရှစ်ရက်အတွင်း လာရောက်မဲပေးသူ ၁၆၄၅၉ ဦး အနက်မှ ၁၄၁၉၀ ဦးအား စစ်တမ်းကောက်ယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ စစ်တမ်းကောက်ယူသော အရေအတွက်အရ မဲအရေအတွက် ဒုတိယအများဆုံးရရှိသောပါတီမှာ ရခိုင်အမျိုးသားပါတီဖြစ်ပြီး ယင်းပါတီ၏ လွှတ်တော်သုံးရပ် မဲအရေအတွက်မှာ ၁၃၆ မဲဖြစ်သည်။ တတိယမဲအများဆုံး ရရှိသောပါတီသည် မွန်အမျိုးသားပါတီဖြစ်ပြီး လွှတ်တော်သုံးရပ် မဲအရေအတွက်မှာ ၁၀၅ မဲဖြစ်ပြီး ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီမှာ လွှတ်တော်သုံးရပ်လုံးအတွက် ၃၅ မဲသာ ရရှိထားကြောင်း ယင်းစစ်တမ်းတွင် ဖော်ပြပါရှိသည်။ ကောက်ယူထားသည့်စစ်တမ်းများကို စင်ကာပူရှိ မြန်မာသံရုံး၊ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် ရွေးကောက်ပွဲစောင့်ကြည့်နေသော အဖွဲ့များထံသို့ ပေးပို့သွားမည် ဖြစ်သည်။</p> <p style="text-align: right;">ငြိမ်းချမ်း</p>

၅	၂၇.၁၀.၁၅	Daily Eleven Pg (4)	Election	<p>ရွေးကောက်ပွဲ စည်းရုံးဟောပြောမှုများ အရှိန်အဟုန်မြင့်တက်လာပြီး ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံရာမှ ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားနိုင်ခြင်းကြောင့် ထိထိရောက်ရောက်ကြပ်မတ်မည်ဟု ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင် ထုတ်ပြန်</p> <p>လက်ရှိအချိန်တွင် ရွေးကောက်ပွဲနှင့် ပတ်သက်၍ စည်းရုံးဟောပြောမှုများ အရှိန်အဟုန်မြင့်တက်လာပြီး ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံရာမှ ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားနိုင်ခြင်းကြောင့် ထိထိရောက်ရောက်ကြပ်မတ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်က အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်နေ့က ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ရွေးကောက်ပွဲ တည်ငြိမ်အေးချမ်းစွာ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် အဆင့်ဆင့်သောကော်မရှင် အဖွဲ့ခွဲများတွင် တာဝန်ရှိကြောင်း၊ မလိုလားအပ်သော ပဋိပက္ခများ မဖြစ်ပွားစေရေးအတွက် ကြိုတင်ကာကွယ်သည့်အနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာအာဏာပိုင်အဖွဲ့အစည်း၊ လုံခြုံရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ညှိနှိုင်း၍ ထိထိရောက်ရောက် ကြပ်မတ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ချက်တွင် ဖော်ပြထားသည်။ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများ၊ ပါတီများအနေဖြင့် မိမိတို့ပါတီဝင်များနှင့် ထောက်ခံသူများအား မလိုလားအပ်သောဖြစ်စဉ်များ မဖြစ်ပွားစေရန် ကြပ်ကြပ်မတ်မတ် ထိန်းသိမ်းသွားရန် အထူးလိုအပ်ကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။</p> <p style="text-align: right;">ထက်ရှိုင်း</p>
၆	၂၇.၁၀.၁၅	The Messenger Pg (2)	Election	<p>မဲဆွယ်ဆိုင်းဘုတ်များ ဖျက်ဆီးခံရမှု နောက်ကွယ်က ခိုင်းစေခြင်းဟုဆို</p> <p>ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း မဲဆွယ်ဆိုင်းဘုတ်များ ဖျက်ဆီးခံနေရမှုများသည် နောက်ကွယ်မှ လုပ်ဆောင်ခိုင်းနေခြင်း ဖြစ်နိုင်သည်ဟု တိုင်းရဲမင်းကြီး ရဲမှူးကြီးအောင်နိုင်သူက အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်နေ့က ပုသိမ်မြို့၊ ဧရာရွှေဝါခန်းမတွင်ပြုလုပ်သော ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ လုံခြုံရေး စီမံခန့်ခွဲမှုလုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် သုံးသပ်ပြောကြားခဲ့သည်။ မဲဆွယ်ပုံစံတစ်ခုမျိုး ဖျက်ဆီးခံနေခြင်းများသည် အရက်ကြောင့်ဖြစ်ပေါ်လာသည့် အနေအထားများရှိကြောင်း၊ အရက်သမားများအား နောက်ကွယ်မှ မြှောက်ပင့် ခိုင်းစေသည့်အနေအထားများ တွေ့ရကြောင်းနှင့် ယင်းသို့လုပ်ဆောင်သူများကိုလည်း သက်ဆိုင်ရာ ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးကြရန် ရဲမင်းကြီးက တိုက်တွန်းခဲ့သည်။ ခရိုင်အဆင့် မြို့နယ်အဆင့် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးများ၊ စခန်းမှူးများ တက်ရောက်ခဲ့သည့် ယင်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် ရဲမင်းကြီးက ယနေ့မှစတင်၍ ရွေးကောက်ပွဲလုံခြုံရေးကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ပြီး ရေလမ်း၊ ကားလမ်း စစ်ဆေးရေးဂိတ်များကိုလည်း အထူးကြပ်မတ်ဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားခဲ့သည်။</p> <p style="text-align: right;">မျိုးမင်းပိုင်</p>

၇	၂၇.၁၀.၁၅	Daily Eleven Pg (15)	USDP	<p>ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာများ၌ ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီမှ မဲဆွယ်ရာတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးလိုချင်ပါက ၎င်းတို့ပါတီအား မဲပေးရန် နှင့် ရွာစာသင်ကျောင်းများရရန် ပြုလုပ်ပေးမည်ဖြစ်၍ မဲထည့်ကြ ရန် မဲဆွယ်စည်းရုံး</p> <p>ငြိမ်းချမ်းရေးလိုချင်ပါက ၎င်းတို့ပါတီအား မဲထည့်ရန်နှင့် ကျေးရွာစာသင်ကျောင်းများရရန် ပြုလုပ်ပေးမည်ဖြစ်၍ ကြံ့ခိုင်ရေး ပါတီများ မဲထည့်ရန် ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီက ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ်အတွင်း ရှိ ကျေးရွာများတွင် မဲဆွယ်ပြောကြားသည်ဟု ဒေသခံများမှသိရ သည်။ ဒီးမော့ဆိုမြို့နယ် ဆင်တောင်ကျေးရွာအုပ်စုရှိ ဆင်တောင် ကျေးရွာအုပ်စုရှိ ဆင်တောင်ကျေးရွာတွင်ရှိသော မူလွန်ကျောင်း အားလည်း ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီအနိုင်ရ၍ အစိုးရဖြစ်လာပါက တည် ဆောက်ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း ပါတီအောင်နိုင်ရေးအဖွဲ့ဝင်များက ရွာသားများအား စည်းရုံးပြောဆိုမှုများရှိသည်ဟု သိရသည်။</p>
၈	၂၇.၁၀.၁၅	Daily Eleven Pg (24)	USPD	<p>ဖက်ဒရယ်ဆိုသည်မှာ ခွဲထွက်ရေးမဟုတ်ကြောင်းနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း ဦးမောင်မောင်အုန်းပြော</p> <p>ဖက်ဒရယ်ဆိုသည်မှာ ခွဲထွက်ရေးမဟုတ်ကြောင်းနှင့် ပူး ပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဟောင်း ဦးမောင်မောင်အုန်းက အောက်တိုဘာ ၂၄ ရက်က မြောက်ဦးမြို့နယ်တွင်ပြုလုပ်သည့် မဲဆွယ်စည်းရုံးပွဲတွင် ပြော ကြားခဲ့သည်။ ယနေ့ ရခိုင်သမိုင်းတွင် တစ်ကြိမ်တစ်ခါမျှ မရဖူး သော လုံခြုံမှု၊ တိုးတက်မှုများရရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ယင်းအခြေ အနေကောင်းကို မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် ဆက်လက်ထိန်းသိမ်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သင်ကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်မှ ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီ သည် ဗမာပါတီမဟုတ်ကြောင်းနှင့် ပြည်ထောင်စုတိုင်းရင်းသား များနှင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့် ပါတီတစ်ခုသာဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် ရခိုင်တိုင်းရင်းသားများအနေဖြင့် မိမိတို့အမျိုးကိုချစ်ရာတွင် မျက် လုံးဖွင့်ပြီးချစ်ကြရန် ပြောလိုကြောင်း၊ ကိုယ့်လူမျိုး၊ ကိုယ့်တိုင်းပြည် အကျိုးရှိမည်ဆိုပါက ပူးပေါင်းသင့်သည်ကို ပူးပေါင်းရမည်ဖြစ် ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ဦးမောင်မောင်အုန်းသည် ပြည်ခိုင်ဖြိုး ပါတီမှ အမ်းမြို့နယ်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁) မှ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။</p> <p style="text-align: right;">သန်းလှိုင် (စစ်တွေ)</p>
၉	၂၉.၁၀.၁၅	ပြည်မြန်မာ အမှတ် (၉၉၆) Pg (B)	ပါတီ	<p>ရခိုင်ပြည်နယ်၏ ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် ဒေါက်တာအေးမောင်ကို လျာ ထားကြောင်း ANP ထုတ်ဖော်ပြောကြား</p> <p>ရခိုင်အမျိုးသားပါတီ (ANP) အနေဖြင့် လာမည့်ရွေးကောက် ပွဲ၌ ရခိုင်ပြည်နယ်လွှတ်တော်အများစုကို အနိုင်ရရှိရန် ရည်ရွယ် ထားပြီး ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် ဒေါက်တာအေးမောင်ကို</p>

				လျထားကြောင်း ANP ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်အေးနစ်နိက အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်နေ့က ကျိုက္ကဆံအားကစားကွင်းအနောက်၊ ပြည်သူ့ဟစ်တိုင်တွင်ပြုလုပ်သော မဲဆွယ်စည်းရုံးပွဲတွင် ပြောကြားသည်။ ရခိုင်ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးရေး အပါအဝင် ရခိုင်တိုင်းရင်းသားများအရေးအဓိကထားလုပ်ဆောင်မည်ဖြစ်ပြီး ပါတီအနေဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းအတွင်း ဝင်ရောက်သည့် လွှတ်တော်နေရာအားလုံးအတွက် လူထုထောက်ခံမှု အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ ရရှိထားသည်ဟုလည်း ၎င်းကပြောသည်။ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နေရာအတွက် ပြည်နယ်လွှတ်တော်တွင် ထောက်ခံမှုအများဆုံးရရှိရန် ပါတီအနေဖြင့် ရွေးကောက်ပွဲတွင် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းဦးရေ အများဆုံးရရှိအောင် ကြိုးစားသွားမည်ဟုလည်း ပါတီခေါင်းဆောင်များက ပြောကြားထားသည်။ <p style="text-align: right;">မြတ်သူအောင်</p>
၁၀	၂၇.၁၀.၁၅	The Voice Daily Vol.3 No.173 Pg (2)	ငြိမ်းချမ်းရေး	စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ ကျင့်ဝတ်စည်းကမ်းများရေးဆွဲရန် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ ဆွေးနွေးမည် NCA လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့များနှင့် တပ်မတော်တို့အကြား လိုက်နာရမည့် စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ ကျင့်ဝတ်စည်းကမ်းများရေးဆွဲရန် အစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်များ ပူးပေါင်းဖွဲ့စည်းထားသော ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC) က အောက်တိုဘာ ၂၉ ရက်မှ ၃၀ ရက်နေ့အထိ MPC ၌ ဆွေးနွေးပွဲတစ်ရပ် ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည်ဟု သိရသည်။ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး ရက်သုံးဆယ်မပြည့်ခင် လုပ်ဆောင်ရမည့် ကိစ္စများနှင့် JMC ကို အပြီးသတ်ဖွဲ့စည်းရေးကိစ္စများ ဆွေးနွေးမည် ဖြစ်ကြောင်း MPC မှ ဒေါက်တာမင်းဇော်ဦးက ပြောသည်။ အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲသို့ NCA လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းမရှိသေးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများနှင့် တပ်မတော်အကြား ဖြစ်ပွားနေသော တိုက်ပွဲကိစ္စများကို ထည့်သွင်းဆွေးနွေးမည်မဟုတ်ကြောင်း ဒေါက်တာမင်းဇော်ဦးက ပြောကြားသည်။
၁၁	၂၇.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (895) p (7)	ငြိမ်းချမ်းရေး	ကျားခေါင်းပါတီ အစိုးရဖွဲ့နိုင်ပါက အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး တစ်ဖက်သတ်ကြေညာနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းမည်ဟုပြော လာမည့် ရွေးကောက်ပွဲတွင် ကျားခေါင်းပါတီအနိုင်ရရှိပြီး အစိုးရဖွဲ့နိုင်လျှင် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး တစ်ဖက်သတ်ကြေညာပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီး တိုင်းရင်းသားတိုင်း ကိုယ့်ကံကြမ္မာကိုယ် ဖန်တီးနိုင်ခွင့်ရရှိစေရမည်ဟု ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ အတွင်းရေးမှူး ဦးစိုင်းညွန့်လွင်က ပါတီတည်ထောင်သည့် (၂၇) နှစ်ပြည့်အခမ်းအနားတွင် ပြောသည်။ ယင်းအခမ်း

				<p>အနားတွင် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း စစ်ပွဲများရပ်တန့်ရန် တောင်းဆိုခဲ့ပြီး မိုင်းရှူးမြို့နယ်အတွင်း လတ်တလောဖြစ်ပွားနေသည့် စစ်ပွဲများအတွက်စေတနာအလှူရှင်များက အလှူငွေ များလှူဒါန်းနေပြီး အလှူငွေ သိန်းလေးဆယ်ခန့် ကောက်ခံရရှိထားသည်။ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးစာချုပ်သည် တိုင်းပြည်၏ ကံကြမ္မာဖန်တီးရန် များစွာအရေးကြီးပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးသည် လက်မှတ်ထိုးသည့်အဖွဲ့ ရှစ်ဖွဲ့တည်းနှင့်မပြီးဘဲ လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့နှစ်ဆယ့်တစ်ဖွဲ့လုံး ပါဝင်ရန် ကြိုးစားသွားရမည်ဟု ဦးခွန်ထွန်းဦးက ပြောသည်။ NCA စတင် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်စဉ်ကာလမှပင် စတင်ကြိုးစားပါဝင်ခဲ့ပြီး ကြိုးစားနေသည့်ကာလအတွင်း အဖွဲ့အစည်းများအပေါ် တိုက်ပွဲဆင်နွှဲနေခြင်းသည် သဲထဲရေသွန်သလိုဖြစ်ပေါ်နေသည်ဟု ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်မှ အထွေထွေအတွင်းရေးမှူး ဦးစိုင်းညွန့်လွင်က ပြောသည်။</p> <p style="text-align: right;">ရွှန်ချစ်ငြိမ်း</p>
၁၂	၂၇.၁၀.၁၅	<p>Daily Eleven Pg (3)</p> <p>The Voice Daily Vol.3 No.173 Pg (1, 2)</p>	ငြိမ်းချမ်းရေး	<p>“ဝ” လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့၏နယ်မြေ ပန်ဆန်းတွင် NCA လက်မှတ်မထိုးသေးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် ထိပ်သီးခေါင်းဆောင်များ အစည်းအဝေးကျင်းပမည်</p> <p>‘ဝ’ ပြည်သွေးစည်းညီညွတ်ရေး တပ်မတော် (UWSP/ UWSA) ၏ နယ်မြေဖြစ်သော ပန်ဆန်း (ပန်ခမ်း) တွင် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်ထိပ်သီးခေါင်းဆောင်များ၏ အစည်းအဝေး တစ်ရပ်ကို နိုဝင်ဘာ ၁ ရက်မှ ၃ ရက်နေ့အထိ ကျင်းပပြုလုပ်မည် ဖြစ်သည်ဟု သိရသည်။ အဆိုပါအစည်းအဝေးသို့ အစိုးရနှင့် တစ်နိုင်ငံလုံးအပစ်ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) လက်မှတ်မထိုးရသေးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ ၁၂ ဖွဲ့ကို ဖိတ်ကြားထားကြောင်း UWSA မှ ဦးကျောက်ရှောက်ဖူက အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်နေ့က ပြောသည်။ ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲအပြီး တက်ရောက်လာမည့် အစိုးရသစ်နှင့် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ ဆက်လက်ဆွေးနွေးနိုင်ရေးအတွက် ယခုအစည်းအဝေးတွင် ဆွေးနွေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း SSPP/ SSA မှ ပြောခွင့်ရှိသူ ဗိုလ်မှူးကြီး စိုင်းလကပြောသည်။ ယခုကျင်းပမည့် ‘တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် တော်လှန်ရေးအဖွဲ့အစည်း ခေါင်းဆောင်များ မျက်နှာစုံညီ ပန်ခမ်းအစည်းအဝေး’ ဒုတိယအကြိမ်မြောက်ဖြစ်ပြီး ပထမအကြိမ် အစည်းအဝေးကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် မေလဆန်းက ပန်ဆန်း (ပန်ခမ်း) မြို့တွင် ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည်။</p> <p style="text-align: right;">အောင်ဇော်ထွန်း</p>

၁၃	၂၇.၁၀.၁၅	DEMOCRACY Today အတွဲ (၂) အမှတ် (၂၉၀) Pg)4)	မဘာသ	<p>ကျောက်ဖြူ မျိုးစောင့်ဥပဒေအောင်ပွဲသို့ လူရှစ်ထောင်ကျော် တက်ရောက်</p> <p>ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်ဖြူမြို့တွင် ကျောက်ဖြူမြို့နယ် အမျိုးဘာသာ သာသနာစောင့်ရှောက်ရေးအဖွဲ့ (မဘာသ)မှ အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်နေ့က ကျင်းပပြုလုပ်သည့် မျိုးစောင့် ဥပဒေအောင်ပွဲသို့ ရဟန်းရှင်နှင့် ပြည်သူပေါင်း ၈၀၀၀ ကျော် တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း ကျောက်ဖြူ မ.ဘ.သ အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မူလရာမ ကျောင်းထိုင် ဆရာတော်ဦးစန္ဒိမာက မိန့်ကြားသည်။ ရဟန်းသံ ယာတော် အပါး ၄၀၀၊ ပညာရေးကောလိပ်နှင့် အခြေခံပညာ ကျောင်းများမှ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ပြည်သူများသည် အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်က ကျောက်ဖြူသာသနာ့ဗိမ္မာန်တွင် စုရုံး ကြပွဲ၊ ဖြတ်လမ်း (၃) နှင့် ရုံးတက်လမ်းအတိုင်း ဦးတဉ္စမပန်းခြံသို့ ချီတက်ကြပွဲ၊ ပန်းခြံတွင် ကျောက်ဖြူ မ.ဘ.သမှ ဆရာတော်ကြီး များက မျိုးစောင့်ဥပဒေနှင့် ပတ်သက်၍ သြဝါဒများမိန့်ကြားခဲ့ သည်။</p>
၁၄	၂၇.၁၀.၁၅	7 Day Daily No (895) p (1,2)	Other	<p>ထွန်းအိန္ဒြာဗိုဝင်သော ဒီချုပ်အောင်နိုင်ရေး ဖျော်ဖြေသည့်အဖွဲ့ တပ်ကုန်းမြို့အဝင်တွင် နှစ်နာရီကြာ တားမြစ်ခံရ</p> <p>NLD အဖွဲ့ချုပ် အောင်နိုင်ရေး ပျော်ဘွယ်မြို့နှင့် ရမည်း သင်းမြို့နယ်တို့တွင် သွားရောက်ဖျော်ဖြေခဲ့သည့် အဆိုတော် ထွန်းအိန္ဒြာဗိုနှင့် အနုပညာရှင်များသည် တပ်ကုန်းမြို့အဝင် စစ် ဆေးရေးကိတ်တွင် နှစ်နာရီကြာ တားမြစ်ခံခဲ့ရသည်။ အောက်တို ဘာ ၂၆ ရက် ညနေ ၆ နာရီကျော်တွင် တပ်ကုန်းမြို့ ကြိုပင်သာ မောင်းတံကိတ်တွင် တားမြစ်ခံခဲ့ရပြီး တားမြစ်ထားသည့် အကြောင်း ရင်း တစ်စုံတစ်ရာမရှိဘဲ ည ၈ နာရီကျော်မှသာ ပြန်လည်ထွက်ခွာ ခွင့်ပြုခဲ့သည်။ ဖျော်ဖြေရေးအဖွဲ့တွင် ထွန်းအိန္ဒြာဗိုအပါအဝင် အဆို တော် ခြောက်ဦး၊ တီးဝိုင်းအဖွဲ့ များ အပါအဝင် စုစုပေါင်း ၂၀ ဦးခန့် သည် တပ်ကုန်းမြို့အဝင်တွင် တားဆီးခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။ စစ် တပ်၊ ရဲ၊ မြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးအပါအဝင် အင်အား နှစ်ဆယ်ကျော်ဖြင့် တားမြစ်ခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။ အနုပညာရှင်များ ကို နေပြည်တော် ကောင်စီနယ်မြေအတွင်း ဝင်ရောက်ဖျော်ဖြေ မည်မဟုတ်ကြောင်း ကြေညာချက် ထုတ်ပေးရန် ပြောဆိုခဲ့သည်ဟု အမျိုးသားဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ်မှ ဒက္ခိဏသီရိကိုယ်စားလှယ် ဦးမင်း သူကပြောသည်။</p> <p style="text-align: right;">အောင်သစ်လွင်</p>
၁၅	၂၇.၁၀.၁၅	စံတော်ချိန် အတွဲ (၃) အမှတ် (၉၁၆) p (24,2)	Other	<p>ကျပ်နှစ်ဘီလီယံကျော် တန်ဖိုးရှိ တမလန်းနှင့် ရွှေပိတောက်သစ် သိမ်းဆည်းရမိခဲ့</p> <p>အစိုးရသစ်လက်ထက်တွင် တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှု တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးဗဟိုကော်မတီ အဖွဲ့က တမလန်းကျပ် ၁၈၀၃</p>

				<p>သန်း၊ ပိတောက် ကျပ် ၅၂၂ သန်း စုစုပေါင်း နှစ်ဘီလီယံကျော် သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ကြောင်း စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဌာနမှသိရသည်။ အစိုးရသစ်လက်ထက် သုံးနှစ်ကျော်ကာလအတွင်း တရားမဝင် ကုန်ပစ္စည်းများ တင်ဆောင်လာသည့် မော်တော်ယာဉ်များ၊ ကျောက်စိမ်ဟုယူဆရသော ကျောက်၊ လိုင်စင်မဲ့ မော်တော်ယာဉ်၊ မိုဘိုင်းဖုန်း ဟန်းဆက်၊ တမလန်း၊ ရေခဲပုံဆောင်ခဲ၊ ရွှေ၊ ဘီယာ၊ အေးခဲအသား၊ လျှပ်စစ်ဒီတိုနေတာတို့ အများဆုံးဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး သစ်နှင့် သစ်တောထွက်အုပ်စုမှာ တမလန်း ကျပ် ၁၈၀၃ သန်း၊ ပိတောက် ကျပ် ၅၂၂ သန်း၊ သစ်ခွ ကျပ် ၃၁၅ သန်း၊ သစ်နှင့် သစ်တောထွက်ပစ္စည်း အခြားကျပ် ၁၉ သန်း၊ ဆင်သားရေခြောက် ကျပ် သန်း ၂၀ ၊ လိပ် ကျပ်တစ်သန်းနှင့် သင်းခွေချပ် အခွံ ကျပ် ငါးသန်းဖိုးတို့အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး တမလန်းမှာ အများဆုံး သိမ်းဆည်းရမိသည့် သစ်နှင့် သစ်တောထွက်ကုန်များဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။</p> <p style="text-align: right;">ဇော်ဌေးသန်း</p>
--	--	--	--	--

ONLINE NEWS

DAW AUNG SAN SU KYI

ကိုကိုးကျွန်းမှ ပြည်သူများအား ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဖုန်းဖြင့် စကားပြောမည်

27.10.2015

ကိုကိုးကျွန်းတွင်နေထိုင် ကြသည့်ပြည်သူများအကြောက်တရားကင်းစင်ပြီး ရွေးကောက်ပွဲတွင်နိုင်ငံပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး လုပ်ဆောင်မည့်ပါတီကိုမဲပေးရေးဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က တယ်လီဖုန်းဖြင့်အားပေးစကားပြောကြားမည်ဖြစ်ကြောင်း (NLD)မှ ဦးဝင်းထိန် ကပြော သည်။ ဖုန်းဖြင့် အားပေးစကား ပြောကြားရာသို့ မလာရောက်နိုင်သည့် ဒေသခံများ အား ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ ပြောကြားချက်ကို အသံဖမ်းပြီး မဲဆွယ် စည်းရုံးရေးထွက်ရာတွင်ဝေပေးမည်ဖြစ်ပြီးအားပေး စကားပြောရာတွင်ဒေသခံပြည်သူများနှင့်ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် တို့၏အမေးအဖြေကဏ္ဍကိုလည်းထည့်သွင်းသွားရန် ရှိကြောင်း ကိုကိုးကျွန်း မြို့နယ် ဒီချုပ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်လောင်းဦးဝင်းမင်းက ပြောသည်။ ရန်မျိုးနိုင်

<http://www.7daydaily.com/story/49574>

PEACE/ARM CONFLICT

လက်နက်ကြီး ပစ်ခတ်မှုများကြောင့် မိုင်းရှူးမြို့တွင် ဈေးနှင့်ကျောင်းများ အရေးပေါ်ပိတ်ထား

27.10.2015

ရှမ်းပြည်တပ်မတော်မြောက်ပိုင်းအဖွဲ့နှင့် အစိုးရတပ်ကြား တိုက်ပွဲတွေ ဆက်လက်ဖြစ်ပွားနေရာယနေ့တွင် မိုင်းရှူးမြို့ အနီးလက်နက်ကြီးပစ်ခတ်မှုများကြောင့်မြို့ပေါ်ရှိဈေးဆိုင်များနှင့် စာသင်ကျောင်းများအား ရုတ်တရက်ပိတ်ထားရသည် ဟုမိုင်းရှူးမြို့နယ်ကျားခေါင်းပါတီပြည်နယ်လွှတ်တော်အမတ်လောင်းနန်းကောင်ခမ်းမှ ဒီဗီဘီကိုပြောပါသည်။ ယခုလ ၆ ရက်မှစပြီးကျေးသီး၊မိုင်းရှူးနှင့်မိုင်းနောင်မြို့နယ်များတွင်ရှမ်းပြည်တပ်မတော်မြောက်ပိုင်းအဖွဲ့ နှင့်အစိုးရတပ်ကြား

CDNH မှ ပြုစု ဖြန့်ဝေခြင်းဖြစ်ပါသည်။

တိုက်ပွဲများဖြစ်ပွားနေရာ အနီးနားရှိ ကျေးရွာများ မှပြည်သူ့ဂုဏ်ကျေးဇူးတင်စာများ လွှတ်ရာသို့ တိမ်းရှောင်နေရ သည်။ မိုင်းရှူးမြို့ပေါ်တွင်တိမ်းရှောင်လာသည့်စစ်ပြေးဒုက္ခသည် ၃၀၀ ကျော်လောက် ရှိနေပြီး တိုက်ပွဲ များ ရပ်တန့်စေရန် ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်ပေးရေးနှင့် စစ်ဘေးရှောင်ပြည်သူများ နိုင်ငံတကာက လူသားချင်းစာနာမှု အကူအညီ ရရှိစေရေး ဆောင်ရွက် ပေးရန် ပြည်တွင်း ပြည်ပ ရှမ်းလူထု အခြေပြု အဖွဲ့အစည်းပေါင်း ၅၀ ကျော် သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် ထံသို့ ကြေညာချက်ထုတ်ပြန် တောင်းဆိုထားပါသည်။ နန်းမြနဒီ

<http://burmese.dvb.no/archives/118846>

ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်မှာ ကေအိုင်အိုနဲ့ အစိုးရတပ် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွား

27.10.2015

ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း ကွတ်ခိုင်မြို့နယ် ဟူဖြတ်ကျေးရွာအနီးတွင် KIO နှင့် အစိုးရတပ် ယနေ့တွင် တိုက်ပွဲဖြစ်ပွား ခဲ့ပါသည်။အစိုးရတပ်မ ၉၉ လက်အောက်ခံတပ်များနှင့် KIO တပ်ရင်း ၉ တို့ကြား တိုက်ပွဲတွေဖြစ်နေကြောင်း KIO တပ်မဟာ ၄ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဗိုလ်မှူးကြီး ဇော်ဂန် က ပြောပါ သည်။ ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း KIO တပ်မဟာ ၄ ဒေသတွင် KIO တပ်ရင်းများအနက် ယခုတွင် တပ်ရင်း ၉ နေရာတစ်ခုမှာသာ တိုက်ပွဲတွေဖြစ်ပွားနေသည်။

RFA Burmese

<http://www.rfa.org/burmese>

တိုင်းရင်းသားများကို တန်းတူဆက်ဆံရေးထက် ထိုးစစ်ဆင်နေသည်ဟု MNDA အဖွဲ့ပြောဆို

27.10.2015

တိုင်းရင်းသားများအပေါ် တန်းတူဆက်ဆံရေးထက် အစိုးရ က စစ်ပွဲများဖြင့် ထိုးစစ်သာ ဆင်နေသည်ဟု MNDA မြန်မာအမျိုးသားဒီမိုကရက်တစ် မဟာမိတ်တပ်မှ ပြောခွင့်ရသူ ဦးထွန်းမြတ်လင်း က အောက်တိုဘာ ၂၇ရက်တွင် ပြောဆိုသည်။ MPC မှ ဦးလှမောင်ရွှေက မူ ကိုးကန့်နှင့် ပက်သက်ပြီး အသေးစိတ်မသိကြောင်း ကိုးကန့်အဖွဲ့သည် အပစ်ရပ်စာချုပ်အဆုံးသတ်ချိန်မှပဋိပက္ခကိုအစပြန်ဖော်ခဲ့ပြီးအစိုးရဖိတ်သည့်အဖွဲ့ ၁၅ ခုတွင်လည်းပါဝင်ခြင်းမရှိဘဲ ဦးအောင်မင်း ပြောထားသည် မှာ ကိုးကန့်အဖွဲ့ သည် အလုံးစုံလက်နက် ချရမည်ဖြစ်ပြီး ထိုနောက်မှ နိုင်ငံသားဖြစ် သည့်အတွက် နိုင်ငံသားအခွင့်အရေး အပြည့်အဝ ပြန်ရရှိမည် ဆိုသည်ကို သိထားသည်ဟု ဖြေဆို သည်။ရှမ်းပြည် နယ်အတွင်း တပ်မတော်မှ ထိုးစစ်ဆင်မှုမရှိကြောင်း နှင့် တိုက်ပွဲများရှိနိုင်ပြီး အပြန်အလှန်ပစ်ခတ်မှုများရှိသည် ဟု အမေရိကန်အသံသတင်းဌာနသို့တပ်မတော်သတင်းပြန်ကြားရေးအဖွဲ့မှဗိုလ်ချုပ်အောင်ရဲဝင်းမှ ဖြေကြားထားသေး သည်။ဟိန်းကိုစိုး

<http://mizzimaburmese.com/article/6596#sthash.JjU1Wojj.XHulzAdk.dpuf>

ကျော့ကရိတ်တွင် BGF နှင့် ဒေသတွင်းလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွား

27.10.2015

ကျော့ကရိတ်မြို့နယ်ရန်ကုတ်ကျေးရွာအနီးတွင် အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက် နံနက်တွင် ကရင်ပြည်နယ်နယ်ခြားစောင့်တပ်ဖွဲ့ (BGF) နှင့် ဒေသတွင်း လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ သည်။ BGF နှင့် DKBA မှ ခွဲ ထွက်ထားသည့်နားမကြားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ရန်ကုတ်ကျေး ရွာအနီး တောင်သုံးလုံးစခန်း၌တိုက်ပွဲ စတင်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးဖြစ်ပွားချိန် နာရီပိုက်ခန့် ကြာမြင့်ခဲ့သည်ဟု ဒေသတွင်း လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ အစည်းများနှင့် ဒေသခံများကပြောသည်။ အောင်သစ်လွင်

<http://www.7daydaily.com/story/49558>

ကျားခေါင်းပါတီအစိုးရဖွဲ့နိုင်ပါက အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး တစ်ဖက်သတ်ကြေညာနိုင်ရန် ကြိုးပမ်းမည်ဟုပြော

27.10.2015

လာမည့်ရွေးကောက် ပွဲအတွင်း ကျားခေါင်းပါတီအနိုင် ရရှိပြီး အစိုးရဖွဲ့နိုင်လျှင်အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးတစ်ဖက်သတ် ကြေညာပေးသွားမည်ဖြစ်ပြီးတိုင်းရင်းသားတိုင်းကိုယုံကြွမှုကိုယ်ဖန်တီးနိုင်ခွင့်ရရှိစေရမည်ဟုရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ်ပါတီ အတွင်းရေးမှူး ဦးစိုင်းညွန့်လွင်က ပြော သည်။ ၎င်းတို့ပါတီမှ ၁၅၈ ဦး ဝင်ရောက် ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်ပြီး တစ်ဝက်အနည်းဆုံး အနိုင်ရမည်ဟု ဦးစိုင်းညွန့်လွင်ကပြောသည်။ NCA အသိသက်သေလက်မှတ် ထိုးမိလျှင်တစ်နေ့တစ်ချိန်တွင်ပြောစရာဖြစ်လာနိုင်သည့်အတွက် ငြင်း ပယ်ခဲ့သည် ဟု ကျားခေါင်းပါတီမှဦးခွန်ထွန်းဦးက ပြောသည်။ ငြိမ်းချမ်းရေးသည် လက် မှတ်ထိုးသည့်အဖွဲ့ရှစ်ဖွဲ့ နှင့် မပြီးဘဲ လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့ နှစ်ဆယ့်တစ်ဖွဲ့လုံး ပါဝင်ရန်ကြိုးစားသွားရမည်ဟု ဦးခွန်ထွန်းဦး က ပြောသည်။ ဂျွန်ချစ်ငြိမ်း

<http://www.7daydaily.com/story/49561>

SSPP/SSA တို့နှင့်ဖြစ်ပွားနေသောစစ်ပွဲများအားရပ်ဆိုင်းကာ ပြန်လည်ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရန်နှင့် မေတ္တာရှေ့ထားကာ သဘောထားကြီးပေးပါရန် RCSS/SSA မှ မေတ္တာရပ်ခံ

26.10.2015

SSPP/SSA တို့နှင့်ဖြစ်ပွားနေသောစစ်ပွဲများအားရပ်ဆိုင်းကာ ပြန်လည်ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရန်နှင့် မေတ္တာရှေ့ထားကာ သဘောထားကြီးပေးပါရန် RCSS/SSA မှ နိုင်ငံတော်သမ္မတသို့ RCSS/SSA ခေါင်းဆောင် ရွက်ဆစ် အမည်ဖြင့် မေတ္တာရပ်ခံစာပေးပို့ခဲ့ သည်။ RCSS/SSA မှာ NCA တွင် KNU, DKBA တို့နှင့်အတူငြိမ်းချမ်းရေးလက်မှတ်ရေးထိုး ခဲ့ကြသော်လည်း SSPP/SSA မှာ KIO လောင်းရိပ်မကင်း၍ လက်မှတ်မထိုးခဲ့သည်အပြင် ဝမ်ဟိုင်းဌါနချုပ်ကိုတိုးချဲ့ခြင်း တပ်မတော်နောက်တန်း တပ်စခန်းများကို လာရောက်နှောင့်ယှက် ပစ်ခတ်နေသောအဖွဲ့ဖြစ်သည်။ မြေပြင်သတင်းများအရ အထက်မှအမိန့်ရရှိပါက ဝမ်းဟိုင်းဌါနချုပ်ကိုတိုက်ရန်သာကျန်တော့သည်ဟု သိရှိရသည်။

<http://burmese.dvb.no/archives/118810>

ရန်ကုန်သတင်းစာမျက်နှာများ

ELECTION

စရန်တိန်နယ်အဖွဲ့က NLD အမတ်လောင်းနှစ်ဦးအား မဲဆွယ်စည်းရုံးပါက ဖမ်းမည်ဟု တားမြစ်

27.10.2015

ကချင်ပြည်နယ်၊မြစ်ကြီးနားခရိုင်ဆော့လော်မြို့နယ်အမှတ် ၁ မဲဆန္ဒနယ်အတွင်း ပါရှိသည့် မန်ဗျောရွာသို့ မဲဆွယ်စည်းရုံးရန်သွားရောက်သည့် NLD အမတ်လောင်း ဦးကိုဖမ်းဆီးမည်ဟုဆိုကာအောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်တွင်တားမြစ်ခံခဲ့ရသည်ဟုတားမြစ်ခံရသည့် ပြည်သူ့လွှတ်တော် အမတ်လောင်း ဦးဇော်လိုင်ကပြောသည်။ ဦးစရန်တိန်နယ်၏ ပြည်သူ့စစ်အဖွဲ့မှ ဒုတပ်ခွဲမှူးကမဲဆွယ်စည်းရုံးရေး မသွားရောက်ရန်ယင်းရွာအဝင်တွင် ခြိမ်းခြောက်ခဲ့သည်ဟုဆိုသည်။ ဆော့လော်မြို့နယ်အတွင်း မဲဆန္ဒပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူ ၃၈၄၂ ဦး အထိရှိပြီး၊ ဦးစရန်တိန်နယ် (တစ်သီးပုဂ္ဂလ-အမျိုးသား လွှတ်တော်)အပါအဝင်ယင်းမြို့နယ်၏ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ၅ ဦး၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်၆ဦး၊ပြည်နယ်လွှတ်တော်များအတွက် ၆ဦးစီတို့ ပါတီအသီးသီးမှ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည်။ဟိန်းကိုစိုး

<http://mizzimaburmese.com/article/6610#sthash.JZNS0PUS.EBDMJF3L.dpuf>

ပြည်ခိုင်ဖြိုးပါတီက ငွေကြေးဖြင့် မဲဆွယ်မှု အများဆုံးပြုလုပ်ဟုဆို

27.10.2015

တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာကို လွှမ်းမိုးနိုင်သော မြို့နယ် ၁၂၉ မြို့အတွင်း ပါတီကြီးနှစ်ခုအပါအဝင် ဒေသခံ ပါတီကြီး၊ တစ်သီးပုဂ္ဂလတို့ မဲဆွယ်စည်းရုံးရေးနှင့် ပတ်သက်၍ ငွေကြေး၊ အစားအစာ ပေးဝေမှုတွင် ပြည်ထောင်စု ကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီက အများဆုံးဟု ပြည်သူ့ပူးပေါင်းလှုပ်ရှားမှုအဖွဲ့ (PACE)မှ စိုင်းရဲကျော်စွာမြင့်မှ ယနေ့တွင် Park Royal ဟိုတယ်၌ People's Alliance for Credible Elections(PACE) မှ မဲဆွယ်စည်းရုံးမှု စောင့်ကြည့်လေ့လာခြင်းကနဦး တွေ့ရှိချက်များ ရှင်းလင်းပွဲ၌ ၎င်းက အထက်ပါအတိုင်း ပြောဆိုခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။MID NEWS

<http://www.myanmar democracy.org/index.php/>

ချင်းပြည်နယ်တွင် မဲစာရင်းများ အကြီးအကျယ်မှားနေ

26.10.2015

မြန်မာ နိုင်ငံမှ ပြည်ပမှာ သွားရောက်အလုပ်လုပ်နေသည့် ချင်းလူမျိုး ၅ သောင်း ၏ အမည်များ မဲစာရင်းတွင် ပါဝင်နေသည့်အတွက်ချင်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတွင်မဲစာရင်းအမှားအယွင်းများနေသည်ဟု ချင်းအမျိုးသားဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ CNDP က ပြောသည်။အစိုးရနဲ့ နိုင်ငံ တကာအဖွဲ့ အစည်းများ အရပ်ဖက် အဖွဲ့ အစည်းများ ပူးပေါင်းပြီး မဲစာရင်းလွဲမှားမှုများအားအရေးပေါ်ပြင်ဆင်နိုင်ရန်စီမံချက်ချလုပ်ဆောင်သင့်သည်ဟုလည်းCNDP အတွင်းရေးမှူးဆလိုင် ကျဲအိုဘစ် ထောင်ကပြောပါတယ်။

http://www.bbc.com/burmese/burma/2015/10/151026_chin_voters

က နေတဲ့ဒေါင်းကို စောင့်ကြည့်ကြပါ

27.10.2015 Kamayut Online TV

အမျိုးဘာသာသာသနာကို စောင့်ရှောက်ဖို့ ရန် တာဝန်ယူထားသည့် မာသ သံဃာ့အဖွဲ့အစည်းနဲ့ ပူးပေါင်းပြီး နိုင်ငံရေးထဲကို ဘာသာရေး၊ လူမျိုးရေးတွေသွပ်သွင်းပြီး ထူထောင်ထားတဲ့ အမျိုးသားတိုးတက်ရေးပါတီသည် ပါတီထူထောင်သည့် သက်တမ်း ၃လအတွင်း တမဟုတ်ချင်း အင်အားကြီးလာကာ ပြီး ၎င်း ပါတီကို သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်၏ နိုင်ငံရေးအကြံပေး၊ အငြိမ်းစားစစ်မှုထမ်း ဦးနေဖင်လတ်က ဦးဆောင်နေကာ လက်ရှိအစိုးရကို ထောက်ခံသည် ဟု ကြေငြာပြီး ဘာသာခြားများကြီးစိုးသွားမည်ဆိုသည့် အကြောက်တရားအား တွင်တွင်သုံးပြီး စည်းရုံးလျှက်ရှိသည်။ ၎င်းတို့ပါတီသည် နိုင်ငံ တွင် ငှေ့မြောက် အကြီးဆုံးပါတီဟု ဆိုသည်။

<https://www.youtube.com/watch?v=-ajjfe3SknM>

မြန်မာနိုင်ငံတွင်မွတ်စလင်မုန်းတီးရေးလှုံ့ဆော်မှု နောက်ကွယ်မှလက်သည်အလ်ဂျာဇီးရားဖော်ထုတ်

ဘာသာပြန် / သတင်းဆောင်းပါး / မြန်မာသတင်း — October 26, 2015

27.10.2015M-Media

မြန်မာနိုင်ငံတွင် မြင့်တက်လာသည့်မွတ်စလင်ဆန့်ကျင်ရေးသဘောထားများကို မြန်မာအစိုးရ ကိုယ်တိုင်လှုံ့ဆော် ဖြန့်ချိနေသည်ဟု စုံစမ်းရေးအဖွဲ့မှ ရရှိခဲ့သည့် စာရွက်စာတမ်း အထောက်အထားများ ကိုးကားပြီးအလ်ဂျာဇီးရား သတင်းဌာနမှဖော်ထုတ်ပါသည်။အထောက်အထားများတွင်အထင်အရှားဆုံးနှင့်အခိုင်လုံးဆုံးမှာနေပြည်တော်တွင် ပြုလုပ်သည့် အစိုးရ လက်နက်ကိုင်တပ်ဖွဲ့များ၏ လေ့ကျင့်သင်ကြားမှု အစီအစဉ်တွင် ထည့်သွင်း သင်ကြား သည့် သင်ခန်းစာဖြစ်ပြီး ထို သင်ခန်းစာ သင်တဲ့သူမှ မွတ်စလင်များသည်နိုင်ငံတစ်ခုလုံးနှင့် ဗုဒ္ဓဘာသာကိုပါခြိမ်းခြောက် နေသူများ အဖြစ် မြင်လာစေရန် ဗိုလ်လောင်းများအားပုံသွင်းထားသည် ။မွတ်စလင်များအပေါ် ပစ်မှတ်ထားသည့် အကြမ်းဖက် တိုက်ခိုက်မှုများတွင် အစိုးရ ပါဝင် ပတ်သက် နေလား ဆိုသည်မှာ မသေချာ သော်လည်း မွတ်စလင် မုန်းတီးရေး လှုံ့ဆော်မှုများအား အစိုးရမှ နောက်ကွယ်တွင် ကြိုးကိုင်နေသည်ကို အလ်ဂျာဇီးရား၏ ထုတ်ဖော်မှုမှ တစ်ဆင့် သိရှိရကြောင်း။ မိုးဝေ Ref: aljazeera

VIDEO LINK

<https://www.youtube.com/watch?v=UrQRYrpp2cI>

<http://www.m-mediagroup.com/news/47652>

“ကျုပ်ကို သင်္ကန်းချွတ်ပြီး ထောင်ထဲပို့ခဲ့သည့်အစိုးရ ခေါင်းဆောင်ကို အသေအလဲ မုန်းတယ်” ဆိုသည့် ဦးဝိရသူ

အင်တာဗျူး

မဇ္ဈိမ

27.10.2015

မစိုးရိမ်တိုက်သစ်ဆရာတော် အရှင်ဝိရသူနှင့် မဇ္ဈိမတို့ မကြားသေးခင်ကတွေ့ဆုံမေးမြန်းမှုအတွင်းလာမည့်ရွေးကောက်ပွဲ အခြေအနေ၊ အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် အပေါ်အမြင်၊ သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် အပေါ်အမြင်၊ ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီအပေါ် အမြင်များကို မေးမြန်းဖြစ်ခဲ့သည်။ မဇ္ဈိမနှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းမှုတွင် “ဒေါ်စုကို ချစ်တယ်ဆိုတဲ့လူတွေ ကျုပ်လောက် ချစ်နိုင်မလား” ဟု တန်ပြန် မေးခွန်း ထုတ်ခဲ့ သည်။ အလားတူ “ဦးသိန်းစိန် ကို ထောက်ခံ တယ်။ ချစ်လို့ ထောက်ခံ တယ်လို့ မထင်နဲ့ နိုင်ငံရဲ့ အကောင်းဆုံး လမ်းကြောင်း သူသွားနေလို့ ပုဂ္ဂိုလ်ရေး အရဆိုရင် ကျုပ်ကို သယံဇာတ ချွတ်ပြီး ထောင်ချခဲ့တဲ့ အဖွဲ့ထဲမှာပါတဲ့ အစိုးရခေါင်းဆောင် ကျုပ်အသေအလဲကို မုန်းတယ်။ ဒါပေမဲ့ ကျုပ်အမျိုးသားရေး မျက်စိနဲ့ကြည့်ပြီးတော့ ကျုပ်သူ့ကိုလက်ခံမိတာ”ဟုလည်း ဆိုခဲ့သည်။ မဘသက ဘာအစီအစဉ်မှမရှိပါဘူး။ရွေးကောက် ပွဲနဲ့ မဘသနဲ့ လည်း မဆိုင်ဘူးဟု အဆုံးသပ်တွင် မိန့်သွားသည်။

<http://mizzimaburmese.com/article/6601#sthash.5JOLtRd4.dpuf>

RAKHINE NEWS

မြောက်ဦးနန်းတော်ရာကုန်း မဲဆွယ်စည်းရုံးပွဲတွင် ကြံ့ခိုင်ရေးပါတီကို အမျိုးသားရေး စိတ်ဓာတ်ဖြင့် မဲပေးကြရန် ဦးမောင်မောင်အုန်းတိုက်တွန်း

မြောက်ဦး၊ 26.10.2015

ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ ပြည်ထောင်စုကြံ့ခိုင်ရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီကို ရခိုင် တိုင်းရင်းသားများဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့်အတွက် အမျိုးသားရေး စိတ်ဓာတ်ဖြင့် မဲပေးကြရန် ရခိုင်ပြည်နယ် ပြည်ခိုင်ဖြိုး ပါတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမောင်မောင်အုန်းမှ တိုက်တွန်း ပြောကြားသည်။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်တွင်ဝင်ရောက်အရွေးခံခြင်းမှာ ရခိုင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်နေရာကို ဆက်လက် လုပ်ကိုင်လို၍ဟုပြည်သူများကဝေဖန်ပြောဆိုနေခြင်းကိုလည်းဦးမောင်မောင်အုန်းမှ အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲတွင်တုန့်ပြန်ရာ တွင် မိဘပြည်သူများကို ရိုးသားစွာဝန်ခံရသည်မှာ ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် အလုပ်သည် အင်မတန် စိတ်ပင်ပန်း၊ လူပင်ပန်းကြောင်း ၊သို့သော်၎င်းအနေဖြင့်ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နေရာကိုဆက်လက်မလုပ်ဟုပြတ်ပြတ်သားသား ငြင်းဆိုခဲ့မှုမရှိခဲ့ပါ။ယင်းနေ့ကပြုလုပ်ခဲ့သည့်တွေ့ဆုံပွဲသို့ မြောက်ဦးမြို့နယ်မှပြည်ခိုင်ဖြိုး ပါတီဝင်များနှင့်စိတ်ပါဝင်စား သူ အင်အား ၁၀၀၀ ခန့်တက်ရောက်ခဲ့သည်။ မာန်ယုကျော် (ရွှေဝမြေ)

Arakan State